
Verslag jaarvergadering 4 april 2023 
 
Aanwezig: 71 personen. 
 
1. Opening en welkom. 
Voorzitter Ton Janssens heet iedereen van harte welkom. 
 
2. Verslag jaarvergadering 5 april 2022 
Verslag wordt goedgekeurd door de ledenvergadering. 
 
3. Jaarverslag 2022. 
Gepubliceerd op de website. 
 
4. Financieel overzicht 2022 en begroting 2023. 
Gepubliceerd op de website. 
Penningmeester Frans ‘t Sas geeft een toelichting op het overzicht en de begroting.                               
 
5a. Verslag kascommissie en benoeming nieuw lid. 
De financiën zijn door de kascommissie, bestaande uit Martin van der Steen (vervanger van Ad Snels) 
en Ton Pijnenburg, goedgekeurd. Bij acclamatie wordt aan het bestuur decharge verleend.                                                                 
 
5b. Benoeming nieuwe leden kascommissie. Ad Snels is aftredend. Henk van Dijk stelt zich 
beschikbaar voor de kascommissie van 2023.  
 
6. Bestuur mutaties.                                                                                                                                                

Volgens rooster is secretaris Dorethé van Dijk aftredend. Zij stelt zich weer herkiesbaar. Er hebben 

zich geen andere kandidaten gemeld. Dorethé wordt herkozen. 

7. Verslag werkgroepen.    
Werkgroep archief.                                                                                                                                                                  

De afgelopen jaren zijn alle documenten, andere dan boeken en foto’s, die verspreid lagen over 

diverse plaatsen in de heemkamer bij elkaar gebracht, genoteerd en opgeborgen in een 70-tal 

archiefdozen. Deze dozen staan deels op de zolder en deels in de heemkamer en de inhoud hiervan is 

toegankelijk gemaakt via een archieflijst die te raadplegen is via de website. Documenten die 

vanwege hun vorm of omvang niet een archiefdoos passen zijn verzameld in een rek in de 

heemkamer en ook deze items zijn opgenomen in een lijst die is gepubliceerd op onze website onder 

de kop “publicaties in heemkamer”.                                                                

De afgelopen tijd mochten we enkele speciale collecties ontvangen en archiveren zoals bijvoorbeeld:                                

* de administratie van kraamhulp Jenny van Vlierberghe van 1960 tot en met 1975 waarin zij van al 

haar cliënten de geboortekaartjes met foto’s van de kraamtijd heeft verzameld.                                                                        

*een verzameling bouwtekeningen van architect Cor Paaps vanaf 1900 tot en met 1972.                                                                                

*de administratie van twee Helmondse kegelclubs vanaf 1959 tot en met 2019.                                                                                              

*een verzameling krantenknipsels over Stiphout vanaf 1965 tot en met 2010 verzameld door Piet van 

Oorschot.                                                                                                                                                                  

*het archief van de familie Schampers in het bijzonder van Gerard Schampers geboren in 1922 in 

Helmond en op latere leeftijd burgemeester van Sint Anthonis en Uden. Via het Udens Archief kregen 

wij alle documenten met betrekking tot Helmond. Bij dit materiaal zijn een groot aantal brieven 

gevonden van Gerard aan zijn familie die hij heeft geschreven in het werkkamp in Duitsland waar hij, 

samen met een aantal studiegenoten van de Economische Hogeschool in Tilburg naartoe was 



afgevoerd omdat zij een loyaliteitsverklaring weigerden te tekenen. Gerard schreef bijna elke dag 

een brief naar zijn familie en al deze documenten bij elkaar geven een mooi beeld van de dagelijkse 

gang van zaken in dit Werklager. De brieven zijn overhandigd aan Jeroen Koppes van de stichting 

Traces of War die ze heeft “vertaald” d.w.z. het handschrift ontcijferd en ook contact heeft gezocht 

met kinderen van Gerard en met familie van zijn medestudenten, inmiddels is er met 13 families 

contact. Hierdoor is er een mooi document ontstaan wat op de website Traces of War nog bewerkt 

gaat worden.                                                                                                                                                      

Werkgroep Fotobibliotheek. Deze werkgroep is voortvarend bezig om alle foto’s, films en ander 

beeldmateriaal aanwezig op onze bestanden in de heemkamer waar nodig opnieuw te scannen en te 

beschrijven. Op de grote tafel in de heemkamer staat een grote doos met daarin foto’s waarvan we 

niet weten wie of wat erop staat of wanneer deze is gemaakt. Elke week op donderdagmiddag kan 

iedereen die dat wil en kan deze foto’s komen duiden, samen met anderen onder het genot van een 

lekker kopje koffie.                                                                                                                                           

Werkgroep Genealogie. Naast hun normale stamboomonderzoek werken zij sinds enige tijd mee aan 

de Historische Geografie Brabant om stamboomgegevens toe te voegen aan de geregistreerde 

adressen.                                                                                                                                                           

Nederlands Bidprentjes Archief. Op dit moment staan er ruim een half miljoen bidprentjes op de 

zolder van Het Baken vertelt Thea van Stokkum coördinator van de werkgroep. Elke maandag komt 

een groepje vrijwilligers bijeen in de heemkamer om aan de alfabetisering van de prentjes te werken 

zodat deze gescand kunnen worden. Belangstellenden worden uitgenodigd zich te melden. 

Monumentenwerkgroep. Wim Promper vroeg spreektijd maar moest zich helaas afmelden wegens 

ziekte.                                                                                            

8. Wijziging statuten in het kader van de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen.                         

Waarom is deze wet er?                                                                                                                                          

Meer dan duizend keer per jaar gaat er binnen verenigingen en stichtingen wat mis, met 

grote gevolgen. Soms is sprake van fraude, zelfverrijking of bewust wanbeheer en soms van 

onwetendheid. Denk aan financieel geknoei, onoplettendheid van bestuur of verstrengeling van 

belangen. De WBTR is er om verenigingen en stichtingen te helpen en te beschermen tegen 

misstappen. Maar ook om de kwaliteit van het bestuur te verbeteren.                                                        

In de wet staan (strenge) regels over het besturen van verenigingen en stichtingen. Door de wet is 

ook de persoonlijke aansprakelijkheid voor bestuurders en toezichthouders verbreed. Met de nieuwe 

wet heb je een mooie kans om alles netjes te regelen en je risico op aansprakelijkheid te 

minimaliseren. Om de statuten te kunnen aanpassen is toestemming nodig van de leden van de 

Algemene Vergadering. Het bestuur gaat contact opnemen met Notaris Spoormakers om de wijziging 

door te voeren. Volgend jaar wordt deze ter goedkeuring voorgelegd aan de Algemene Vergadering. 

9. Vooruitblik 2023.                                                                                                                                                

Blij dat we de coronamaatregelen van afgelopen jaren achter ons kunnen laten en dat we weer onze 

vertrouwde jaarlijkse activiteiten kunnen laten plaatsvinden.                                                                        

* Dat geldt natuurlijk voor de lezingen en excursies die weer opgestart zijn. De informatie daarover 

blijft via de digitale nieuwsbrieven bij u komen. Wel wordt er altijd gevraagd u via 

info@heemkundekringhelmont.nl aan te melden.                                                                                                

* Vanaf dit jaar worden de lezingen en andere activiteiten waar veel leden worden verwacht 

georganiseerd in het Jan Vissermuseum. Ook op alle donderdagen en op de 2e dinsdagavond van de 

maand is de Heemkamer open en bent u van harte welkom. De koffie staat klaar. 

mailto:info@heemkundekringhelmont.nl


* De inzet van onze vrijwilligers van de verschillende werkgroepen wordt door het bestuur bijzonder 
gewaardeerd. Zonder hen zou onze Heemkundekring niet kunnen bestaan. Indien iemand bij een 
werkgroep aan wil sluiten kan dat altijd. Elke hulp is bij alle werkgroepen welkom, de redactie van 
ons Heemblad kan echt nieuwe mensen gebruiken. Als dit je leuk lijkt informeer dan bij de redactie 
of bij ons. 
* Op 24 mei hopen wij ons 75-jarig jubileum te vieren. Met het programma zijn we volop bezig. Het 
doel van die dag is al het erfgoed in Helmond samen te brengen en te presenteren. Informatie 
hierover krijgt u via de nieuwsbrief en we hopen er in de lokale media/pers ook de nodige aandacht 
aan te besteden. 
* Wij hopen dit jaar ook weer naast het vertrouwde Heemblad, een boek te presenteren. Men is daar 
mee aan de slag. Ook zal er dit jaar een extra cadeautje in het kader van ons jubileum worden 
gepresenteerd. Een vervolg op het succesvolle project van de 100 stukskes. Meer vertellen we er nog 
niet over. 
* Zoals we al vermeld hebben gaan we onze statuten aan passen waardoor we gaan voldoen aan de 
nieuwe wet WBTR (wet bestuur en toezicht rechtspersonen).  
* Bij de raming van de financiële stukken is nadat ze gemaakt zijn en door de kascommissie 
gecontroleerd een wijziging opgetreden en wel een bijdrage van de energiekosten aan het Baken. In 
een overleg met het bestuur van het Baken zijn we over die kosten tot overeenstemming gekomen. 
* Met de Plus, supermarkt in winkelcentrum de Bus, zijn we bezig een boek over Helmond te 
ontwikkelen waar 250 plakplaatjes van foto’s over Helmond in moeten komen. Het is een 
promotieproject van de Plus en onze Heemkundekring. Hopelijk gaat dit lukken want het is een 
tijdrovend project. 
* Met de gemeente Helmond hebben we op verschillende vlakken ook dit jaar overleg zoals: 

• Ons halfjaarlijks contact met de cultuurambtenaren 

• Platvorm Historisch Veld 

• Cultuurhistorische inventarisatie 

• Erfgoedvisie en omgevingswet 

• Reconstructie fontein Adelaarsplein 
Daarnaast zullen we het nodige extern overleg hebben met het 

• Brabants Heem  

• Erfgoed Brabant  

• De verschillende regionale bijeenkomsten van de verschillende werkgroepen. 
* De succesvolle BBQ voor de actieve vrijwilligers zal dit jaar niet plaatsvinden. We slaan dit een 
jaartje over omdat we dit jaar de jubileumviering hebben waar zij ook actief bij betrokken worden. 
We hopen dat in 2024 weer te organiseren. 
*Aanwas van nieuwe leden blijft ook dit jaar onze volle aandacht.                                                                 

*Het plaatsen van een boekenkast in diverse zorgcentra met boeken van ons over Helmond die we 

dubbel hebben blijft onze aandacht houden. Ook het contact met het Edah Museum om een hoek in 

te richten over oud Helmond moet gestalte krijgen.                                                                                                                                              

* Net als op de vorige jaarvergadering is het bestuur nog steeds op zoek naar versterking of 

ondersteuning van het bestuur. We zijn naarstig op zoek naar een nieuwe penningmeester. Frans zal 

volgend jaar aftreden en het zou fijn zijn als hij de nieuwe penningmeester al dit jaar kan inwerken. 

Verder zoeken we iemand voor ondersteuning van het secretariaat. Aarzel niet als het u iets lijkt en 

klamp een bestuurslid aan als je meer informatie wilt of als u iemand kent die de kwaliteiten heeft 

voor de betreffende functie laat het ons dan weten dan zullen wij die persoon benaderen.                     

*We hopen op een succesvol en gezellig verenigingsjaar.   

9a. Afscheid Hans Vogels als redactielid.                                                                                                          

Er heeft dit jaar een behoorlijke wijziging in de redactie van het Heemblad plaats gevonden. Hans 

Vogels heeft vorig jaar aangegeven te willen stoppen als lid van de redactie en wij respecteren dat 



verzoek natuurlijk. Het laatste Heemblad nr. 60, dat u gekregen heeft is ook het laatste Heemblad 

waaraan hij zijn medewerking heeft gegeven. Hij is begonnen met Heemblad 10 en nu, na bijna 13 

jaar stopt Hans er mee. De redactie is vanaf heden versterkt met Henk Roosenboom en we hopen 

dat het Heemblad dezelfde kwaliteit behoudt als de afgelopen jaren. Graag zien we nog verdere 

versterking en verjonging van de redactie.                                                                                                                                           

Wij willen Hans natuurlijk heel hartelijk bedanken voor zijn jarenlange inzet voor en voor de 

geweldige kwaliteit die dit blad al die jaren heeft hem uitgestraald.  Ook zijn vrouw Bep heeft er een 

steentje aan bijgedragen door de redactievergaderingen die bij huize Vogels hebben plaatsgevonden.   

De voorzitter overhandigt aan Hans enkele flessen wijn en een boeket bloemen aan Bep. 

9. Rondvraag en sluiting.     
Henk Roosenboom: mist in de opsomming van de instanties en instellingen waar de 
heemkundekring regelmatig mee overlegt het RHCe (Regionaal Historisch Centrum Eindhoven). Het 
bestuur heeft inderdaad geen regulier overleg maar werkt wel samen met het RHCe in bijvoorbeeld 
het project Jozef van den Broek en het Begemann project. Henk biedt aan als intermediair op te 
treden tussen de heemkundekring en het RHCe. Het bestuur komt hier graag op terug.  
Harry van Koll: maakt zich zorgen over de huisvesting van de heemkundekring. De heemkamer is 
structureel te klein om bijvoorbeeld op donderdag diverse werkgroepen te bergen. Het bestuur is 
hierover in overleg met de gemeente maar tot op heden is de uitkomst nog niet duidelijk. 
Jos van Stiphout: vraagt wanneer er weer een excursie wordt gehouden. Gerry van Liempt antwoord 
dat er net veertien dagen geleden een rondleiding is geweest in het Museum Klok en Peel in Asten. 
Op dit moment is het bestuur druk met het organiseren van het jubileum op 24 mei. Hierna volgen 
weer de nodige lezingen en excursies. 
 
De voorzitter dankt de leden voor hun aanwezigheid en nodigt alle aanwezigen uit voor een hapje, 
drankje en praatje na afloop van de vertoning van een filmpje uit de oude doos, gepresenteerd door 
Jan van Bussel. 
Met dank hiervoor. 
 
Namens het bestuur, 
Dorethé van Dijk, secretaris 


